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Na komentář Primátor ukázal prstem: Morálně nejhorší zastupitel… v dub-
novém vydání JN reagoval jeden z protagonistů – zastupitel Radek Hošek 
(STAN). Komentář vnímá jako snahu ho veřejně zostudit. 

Reagoval prostřednictvím svého právního zástupce Tomáše Havrana, jenž 
zaslal text, který požadoval zveřejnit dle § 10 tiskového zákona. Vzhledem 
k tomu, že text nesplňoval požadavky daného zákona, nemohl být otištěn. 

O názor zastupitele Hoška však čtenáři JN nepřijdou, neboť redakce zveřej-
ňuje podstatnou část textu, která se zmíněného komentáře týká.  

Radek Hošek hned na počátku své žádosti o odpověď, která je dle právníka 
takzvanou kvali�kovanou předžalobní výzvou, píše, že není pravdou, že by se 
měl primátor Petr Ryška (ODS) vůči němu pouze vyhranit, nebo že by jen 
reagoval na Hoškova dřívější vyjádření. 

„Pravdou je, že Mgr. Petr Ryška zneužil svého postavení v zastupitelstvu města 
Jihlavy a svého postavení předsedajícího schůze zastupitelstva, kdy mimo zastupi-
telstvem řádně schválený pořad schůze a v rozporu se zákonem i jednacím řádem 
zastupitelstva města Jihlavy museli zastupitelé strpět jeho výstup, během kterého 
mi bez předchozího varování a možnosti přípravy podkladů pro reakci vyčítal věci, 
které se vůbec, nebo z části, nezakládají na pravdě, či jsou vytrženy z kontextu, a 
zjevně se svým výstupem snažil poškodit obraz mé osoby před veřejností,“ napsal 
zastupitel v reakci.  

Hošek se ohradil i vůči tomu, že by na zastupitelstvu nepodložil tvrzení, že 
aréna měla zajištěné �nancování už v roce 2020… Kraj Vysočina měl přislíbit 
spolu�nancování HMA třetinou tehdy zamýšlené částky 900 milionů korun 
již za minulého volebního období 2016–2020. „Přímo (to) potvrdil sám pri-
mátorův stranický kolega, zastupitel statutárního města Jihlavy a hejtman Kraje 
Vysočina Mgr. Vítězslav Schrek (ODS) 4. 4. 2024 v článku s titulkem ´Na Třebíč-
sku mi záleží, říká hejtman´ v periodiku Horácké noviny.“ 

Zastupitel Hošek nesouhlasí ani s tím, že by se nevyjádřil na jednání zastupi-
telstva k tra�kám. „Pravdou je, že za tra�ku považuji jakákoli plnění nad rámec 
zákonných odměn zastupitelů, primátora a členů rady. Odměny za vedení měst-
ských �rem či projektů města mají být poskytnuty odborníkům na dané oblasti, 
nikoli stranickým kádrům.“

Jak ve své reakci Hošek dále píše, na zastupitelstvu se chtěl blíže vyjádřit k 
HMA, ale byl přerušen výkřikem radního Davida Beke a předsedající schůze, 
primátor Ryška, se poté k tématu HMA již nevrátil. 

Hošek pokračuje: „Je tak zavádějící tvrzení autora, že bych neměl argumenty pro 
svá tvrzení, skutečnost je taková, jak výše uvedeno, že daný bod nebyl na progra-
mu zastupitelstva, a já se na svévolný a obsáhlý příspěvek Mgr. Petr Ryšky (ODS), 
zahrnující HMA, hospodaření městských �rem, politické tra�ky, vnitřní dluh měs-
ta nebo údajné poškozování městských společností, nemohl řádně připravit.“ 

Radek Hošek dále vylučuje, že by se dopouštěl osobních útoků vůči Petru 
Ryškovi, vyjadřuje se dle svých slov „výlučně k politickým rozhodnutím současné 
koalice a upozorňuji na dlouhodobě neřešené problémy Jihlavy“.  -pk-

Zastupitel Hošek ke komentáři

Poté, co se primátor Petr Ryška 
(ODS) ostře vyhranil vůči opozič-
nímu zastupiteli Radku Hoškovi 
(STAN), uběhly téměř dva měsíce. 
Co se mezitím odehrálo? 

Radek Hošek nesouhlasil s mým 
komentářem v Jihlavských novinách, 
o primátorovi řekl, že porušil zákon, 
a asi to nejzásadnější - vytvořil web 
s poklidným názvem narovnamejih-
lavu.cz, po jehož rozkliknutí se však 
objeví web Lži pana Ryšky. Ostatně 
slovo lež je ve slovníku opozičního 
zastupitele častým výrazem.   

Proto jsme byli v očekávání, jak 
bude pokračovat střet politiků na 
dubnovém zastupitelstvu. Lze říci, že 
poklidně.

Na jeho počátku se primátor Ryš-
ka Hoškovi omluvil, neboť ve výčtu 
Hoškových „lživých tvrzení“ označil 
i dvě, která Hošek neřekl. Za ostat-
ním si primátor stál. Pak vystoupili 
další členové rady a za primátora se 
postavili, stejně tak členové SPD. 

Hošek reagoval až na konci zase-
dání s tím, „že je rád, že (to) pan Ryš-
ka uvedl na pravou míru, že se zmýlil. 
Chybovat je lidské, v pořádku.“ Sám se 
ale omlouvat nehodlá. 

A jak vypadá Hoškův nový web, na 
který se již na rozdíl od únorového 
střetu mohl připravit? Web má doka-
zovat pravdivost Hoškových dřívěj-
ších tvrzení či odpovědi na primáto-
rovy otázky. 

Nejdříve vždy uvádí primátoro-
vy věty (otázky) vznesené na zastu-
pitelstvu, poté „protiargumentuje“ 
v odstavci, který nazval Realita. Tu 
ale popisuje ze svého pohledu, až by 
se řeklo, že tak, jak potřebuje. 

Radkovi Hoškovi se novým we-
bem a svým přístupem podařila jed-
na obdivuhodná věc. Vedení města 
se ještě více semklo a nelze přehléd-
nout, že se veřejně na stranu primá-
tora přidalo dokonce i opoziční SPD. 
Další opoziční strany se do sporu 
vůbec nemíchaly. Asi jej považují za 
osobní spor dvou politiků. 

Konec dubnového zasedání se 
nesl ve smířlivé atmosféře. „Věřím, 
že se budeme k sobě navzájem chovat 
s respektem,“ prohlásil v závěrečné 
diskusi k primátorovi Ryškovi zastu-
pitel Hošek. 

I po těchto slovech, která pronesl, 
však na novém Hoškově webu zůsta-
ly viset jeho věty „…na zastupitelstvu 
(se primátorovi) klepal hlas, a přestože 
svá slova jako bývalý učitel četl z tahá-
ku, který si na mě připravil, často blá-
bolil nesmysly.“ Petr Klukan

Komentář

Opoziční Hošek versus 
primátor Ryška podruhé


